
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   25 de setembre de 2007 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
 
Hi assisteixen: 
Rafel Gili Sastre,    batle 
Esperança Massanet Forteza,  regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora  
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria del Mar Llaneras Pascual,  regidora 
Maria Francesca Servera Pascual, regidora 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora  
Bartolomé Palmer Sabater,  regidor 
Francesc Lliteras Reche,  regidor  
Margalida Tous Ferrer,  regidora 
Pere Obrador Alzina,   regidor 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla insular d’obres i serveis  de l’any 
2008. 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’acord de ple de dia 27-02-2007, referent a l’aprovació 
de la cessió dels terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per construir un edifici d’infantil de 6 
unitats per ampliar el CP Na Caragol. 
3. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a la designació 
de les festes locals per a l’any 2008. 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa a 
instar el Govern de les Illes Balears a augmentar les gestions i pressionar el Ministeri de Medi Ambient 
per a la inclusió del Molí d’En Regalat i els terrenys que l’envolten dins el conjunt de les possibles 
adquisicions de finques en el litoral del municipi, amb inici immediat de les negociacions amb els 
propietaris. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa a 
l’impuls de les mesures dirigides a la gravació en vídeo, mitjançant circuit tancat de càmeres, de les 
persones detingudes durant la seva estança en els edificis de la Policia Local d’Artà. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa a la 
instal·lació de la guarderia municipal —primer cicle d’educació infantil— als baixos de propietat 
municipal de l’IBAVI. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per UIA sobre el Consorci d’Aubarca-Es Verger. 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 2007. 
9. Precs i preguntes. 
 
 



Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de la sol·licitud d’inclusió d’obres en el Pla insular d’obres i serveis  de 
l’any 2008 
 
El batle exposa que s’ha convocat els ajuntaments de Mallorca perquè, abans de dia 1 d’octubre de 
2007, presentin al Consell de Mallorca les peticions d’obres i els serveis que vulguin incloure en el Pla 
insular d’obres i serveis de l’any 2008. 
 
Exposa que l’Equip de Govern proposa sol·licitar incloure les obres següents, per ordre de prioritat, en 
el Pla esmentat: 
 
1. Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona est del carrer de Santa Margalida.  
2. Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona oest del carrer de Santa Margalida.  
 
Explica que els pressupostos de contracte de les obres esmentades s’apugen a les quantitats de 
187.869,13 € i 129.036,35 €, respectivament. 
 
La subvenció total, a fons perdut, que se sol·licita s’apuja a un import de 221.833,83 € (70 %), essent 
l’aportació total municipal de 95.071,65 € (35 %). 
 
El batle informa que aquest punt de l’ordre del dia va ser informat favorablement, per unanimitat dels 
reunits, a la Comissió Informativa d’Urbanisme. 
 
Els portaveus municipals mostren la seva conformitat amb aquest punt de l’ordre del dia. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les obres esmentades i 
amb l’ordre de prioritat següent: Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona est del carrer de  Santa 
Margalida i Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona oest del carrer de Santa Margalida, amb 
uns pressupostos d’execució per contracte de 187.869,13 € i 129.036,35 €, respectivament, i demanar la 
seva inclusió en el Pla d’obres i serveis de l’any 2008. La subvenció total, a fons perdut, que se sol·licita 
s’apuja a un import de 221.833,83 € (70 %), essent l’aportació municipal de 95.071,65 € (30 %). 

 
2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2008 la quantitat suficient per poder 
executar les obres. 
 
3. Acceptar específicament les normes establertes en la convocatòria del Pla d’obres i serveis de 2008 i 
en el Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’acord de ple de dia 27-02-2007, referent a 
l’aprovació de la cessió dels terrenys a la Conselleria d’Educació i Cultura per construir un 
edifici d’infantil de 6 unitats per ampliar el CP Na Caragol 
 
Vist que el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de dia 27 de febrer de 2007, aprovà la cessió a la Conselleria 
d’Educació i Cultura dels terrenys ubicats en el  polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 6.757 
m2, segons dades cadastrals, i de 7.500 m2, segons dades registrals, per dur-hi a terme l’ampliació del 
CP Na Caragol, amb el compromís de dotar els serveis d’aigua, electricitat, clavegueram necessaris i 
suficients, com també els accessos adequats per a la utilització, així com el compromís d’eliminar 



qualsevol impediment que hi pugui haver en el solar per a l’execució normal de les obres projectades. 
 
Vist que l’Institut d’Infraestructures i  Serveis Educatius i Culturals (IBISEC) ens ha sol·licitat que es 
modifiqui l’acord de ple esmentat, en el sentit de fer referència a la “posada a disposició” de la 
Conselleria  d’Educació i Cultura de la parcel·la destinada a la construcció del centre i no a la “cessió”. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
1. Modificar l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en la sessió de dia 27 de febrer de 2007, en el 
sentit d’aprovar la posada a disposició, a la Conselleria d’Educació i Cultura, dels terrenys ubicats en el 
polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 6.750 m2, segons dades cadastrals, de 7.500 m2, segons 
dades registrals, i de 6.784 m2, segons aixecament topogràfic, per dur-hi a terme l’ampliació del CP Na 
Caragol.  
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura.  
 
El batle informa que aquest punt de l’ordre del dia va ser informat favorablement, per unanimitat dels 
reunits, a la Comissió Informativa d’Urbanisme. 
 
Els portaveus municipals mostren la seva conformitat amb aquest punt de l’ordre del dia. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Modificar l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en la sessió de dia 27 de febrer de 2007, en el 
sentit d’aprovar la posada a disposició, a la Conselleria d’Educació i Cultura, dels terrenys ubicats en el 
polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 6.750 m2, segons dades cadastrals, de 7.500 m2, segons 
dades registrals, i de 6.784 m2, segons aixecament topogràfic, per dur-hi a terme l’ampliació del CP Na 
Caragol.  
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
 
3. Ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2008 
 
A continuació, es llegeix l’acord de la Junta de Govern Local de dia 11 de setembre de 2007, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2008, que, copiat literalment, diu: 
 
“Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional, els 
membres de la Junta estudien la designació de les festes locals per a l’any 2008. 
 
Els reunits estudien detingudament les festes esmentades i acorden, per unanimitat: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 30 de juny, dilluns de Sant Pere 
- 24 de març, dilluns de Pasqua 



 
c) Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat autònoma de les Illes 
Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord en la sessió plenària de l’Ajuntament.”. 
 
El batle informa que aquest punt de l’ordre del dia va ser informat favorablement, per unanimitat dels 
reunits, a la Comissió Informativa d’Hisenda. 
 
Els portaveus municipals mostren la seva conformitat amb aquest punt de l’ordre del dia. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a la designació de 
les festes locals per a l’any 2008. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat autònoma de les Illes 
Balears. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa 
a instar el Govern de les Illes Balears a augmentar les gestions i pressionar el Ministeri de Medi 
Ambient per a la inclusió del Molí d’En Regalat i els terrenys que l’envolten dins el conjunt de les 
possibles adquisicions de finques en el litoral del municipi, amb inici immediat de les negociacions 
amb els propietaris 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius: 
 
1. Atès que, malgrat que en les comunitats vegetals típiques del nostre litoral rocós s’han detectat 

retrocessos i danys a l’espai no urbanitzable que circumda el Molí d’en Regalat, arran 
fonamentalment de la construcció del nou moll esportiu, encara és possible trobar-ne, en concret les 
comunitats de socarrell (ass. Launaeetum cervicornis) i l’aliança de saladina (Crithmo – Limonion), 
formades, entre d'altres, per espècies endèmiques amb alta protecció, com el Limmonium 
Majoricum.   

2. Atès que, a mitjà termini, tot indica que la promoció de xalets que s’hi vol construir es durà a 
terme, amb el conseqüent impacte sobre les esmentades comunitats vegetals, sobre el paisatge del 
nucli urbà de la Colònia de Sant Pere i sobre la seva sostenibilitat.  

3. Atès que, en els darrers mesos, s’ha anunciat en repetides ocasions l’inici i desenvolupament de les 
negociacions amb els propietaris d’altres finques del litoral d’aquest municipi, com són la de sa 
Canova i la des Canons.  

4. Atès que els objectius del Programa d’adquisició de finques en el litoral del Ministeri de Medi 
Ambient són comprar o expropiar zones del litoral “atenent al seu interès natural i paisatgístic, a la 
necessitat de controlar o limitar els efectes de la regressió litoral i a les amenaces de processos 
urbanitzadors”, tal com va explicar el diputat socialista F. Antich en el Congrés dels Diputats el 
passat 15 de març de 2006.  

5. Atès que en els darrers mesos ja s’han dut a terme adquisicions de finques del litoral a altres 
comunitats autònomes, com Galícia o el País Valencià (municipis de Pontedeume, Malpica, Foz, o 
Gandia, Xàbia, Finestrat, Alacant i València).  

6. Atès que, el passat mes de juny, es va signar un acord per al Govern de les Illes Balears, un dels 



punts del qual diu que “El Ministerio de Medio Ambiente destinarà una partida anual per a 
l’adquisició de terrenys, regeneració, actuacions o millora del litoral a les Illes Balears no inferior 
als quaranta milions d’euros en la propera legislatura, que es repartiran proporcionalment durant els 
quatre anys”.  

7. Atès que molt recentment el conseller de Medi Ambient del Govern de les Illes, M. À. Grimalt, va 
fer unes declaracions segons les quals el Govern de les Illes es proposava com a objectiu de 
legislatura “preservar el litoral de les Illes de la desmesurada pressió urbanística”.  

8. Atès que aquest mateix conseller ha declarat, en una posterior ocasió, el passat dia 4 de setembre i 
amb l’ocasió de la visita de la ministra de Medi Ambient, Cristina Narbona, que “la illeta del Molí 
d’en Regalat reuneix totes les condicions” per a la seva adquisició per part del Ministeri dins de 
l’anteriorment esmentat programa del Ministeri d’adquisició de finques al litoral.  

9. Atès que, aquell mateix dia, el conseller va declarar també que “féu saber que aprofità la visita de 
la ministra per demanar-li que, en els criteris d’adquisició de finques, no només s’hi tingués en 
compte els valors ambientals en qüestió, sinó que també s’hi prioritzàs aquelles finques que estan 
amenaçades per projectes urbanístics”.  

10. Atès que les organitzacions ecologistes del país s’han pronunciat sobre la conveniència de 
prioritzar l’adquisició d’aquelles finques en risc d’urbanització.  

11. Atès que, al Molí d’en Regalat, encara no s’hi ha construït, mentre que en algun d’aquests casos 
s’ha produït l’adquisició d’un espai construït per tal d’esbucar-ne els edificis.  

12. Atès que els edificis que conformen el Molí d’en Regalat podrien acollir activitats o funcions com 
ara un centre d’interpretació.  

13. Atès que, a l’Ajuntament d’Artà, li hauria de correspondre part de la gestió de tot aquest espai, tal 
com es pretén en els casos de les finques de sa Canova però, sobretot, des Canons.  

14. Atès que el nucli urbà de la Colònia de Sant Pere conservaria, amb aquesta adquisició, un espai 
verd de considerables dimensions, a més de guanyar-lo per al seu ús i gestió públics, la qual cosa 
redundaria en la seva sostenibilitat.  

15. Atesa la voluntat que aquest espai quedi lliure d’urbanització, expressada per diferents associacions 
i col·lectius ciutadans d’Artà i de la Colònia de Sant Pere.  

 
Es proposa al Ple que adopti els següents acords: 
 
1. El Plenari d’Artà proposarà a la Direcció de les Illes Balears de la Demarcació de Costes, depenent 
del Ministeri de Medi Ambient, que el Molí d’en Regalat i els terrenys —a hores d’ara no urbans—  que 
l’envolten s’incloguin en el Programa d’adquisició de finques en el litoral que aquest Ministeri està 
duent a terme.  
 
2. Aquesta adquisició s’haurà d’entendre com a prioritària, atès el risc d’urbanització que pateix aquest 
espai, els seus valors paisatgístics i ecològics i el valor que pot representar per al nucli de la Colònia i la 
urbanització Montferrutx, atenent a la sostenibilitat d’aquests nuclis urbans.  
 
3. L’Ajuntament d’Artà haurà de tenir un paper important tant el procés de negociació per a la seva 
adquisició, com en la gestió de l’espai natural i les instal·lacions que s’hi troben.”  
 
El batle informa que aquest punt no es va informar favorablement a la Comissió Informativa 
d’Urbanisme per manca de quòrum en la votació. A més, diu que l’Equip de Govern votarà en contra 
d’aquesta moció, pels motius següents: 
 
- Sempre han mantingut que els terrenys del Molí d’en Regalat són urbans. 
- No volen prioritzar aquest terrenys per a la seva adquisició pel Ministeri, ja que sempre han 

prioritzat es Canons. 
- Hi ha uns recursos en tramitació. 



 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que el seu grup votarà a favor de la moció. Pensa que el portaveu 
d’EV-ERC no vol prioritzar aquests terrenys en detriment dels altres anomenats pel batle. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que ells sempre han manifestat que els terrenys del Molí d’en 
Regalat són urbans i que, per tant, i per coherència, votaran en contra de la moció. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, demana que, si es considera que els terrenys del Molí d’en 
Regalat són urbans, per què no es tramiten les llicències d’obres. 
 
El batle li diu que la sentència no és ferma, encara. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, diu que pareix que les negociacions per adquirir els terrenys 
ubicats en es Canons estan molt avançades. 
 
El batle diu que encara no hi ha cap acord i que el que s’inicia és l’expropiació del litoral de domini 
públic. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 3 vots a favor (EV-ERC i UIA) i 10 vots en 
contra (UM, PSOE i PP), no resulta aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa 
a l’impuls de les mesures dirigides a la gravació en vídeo, mitjançant circuit tancat de càmeres, de 
les persones detingudes durant la seva estança en els edificis de la Policia Local d’Artà 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció presentada que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius:  
 
1. Atès que dia 17 de maig de 2007 el Ple del Congrés dels Diputats, amb motiu del debat de la moció 
conseqüència d’interpel·lació urgent del Grup Parlamentari Esquerra Republicana sobre la política del 
Govern espanyol en relació amb les tortures i maltractaments als centres de detenció, va acordar 
“Desenvolupar una política integral que tendeixi realment i efectivament a prevenir qualsevol possible 
acció de tracte cruel, inhumà o degradant als centres de detenció i custòdia”.  
2. Atès que aquell mateix Ple del Congrés va acordar ratificar el Protocol facultatiu a la Convenció 
contra la tortura i altres maltractaments o penes cruels, inhumans o degradants, fet a Nova York el 18 de 
desembre de 2002.  
3. Atès que la tortura i el tracte cruel, inhumà i degradant són conductes proscrites per la Constitució i 
els convenis internacionals subscrits per l’Estat espanyol.  
4. Atesa la continuada denúncia de tractes inhumans o tractes inhumans o degradants dins l’Estat 
espanyol per part d’organitzacions no governamentals i la pròpia comissió de Drets Humans de les 
Nacions Unides, que contribueixen inevitablement a la deslegitimació de l’estat de dret i a posar en 
dubte la professionalitat dels servidors públics, per la qual cosa resulta necessària una sempre decidida i 
ràpida investigació imparcial d’aquestes amb l’objectiu del seu total esclariment.  
5. Atès que, en aquest sentit, el passat dia 6 de febrer de 2004, el relator especial de l’ONU sobre la 
tortura a l’Estat espanyol, el relator Theo van Boven, feia públic un informe que conclou amb una sèrie 
de recomanacions, una de les quals es reprodueix a continuació: “68. Tot interrogatori hauria de 
començar amb la identificació de les persones presents. Els interrogatoris haurien de ser enregistrats 
preferentment en cintes de vídeo i, en el sue enregistrament, s'hauria d'incloure la identitat de tots els 
presents. En relació amb això, s'hauria de prohibir de manera expressa cobrir els ulls amb benes o el cap 



amb caputxes”. 
6. Atès que l’informe de l’any 2007, de l’actual relator especial per al tema de la tortura, Manfred 
Nowak, ha reiterat les preocupacions i recomanacions del seu predecessor Theo van Bowen.  
7. Atès que l’enregistrament en vídeo mitjançant un circuit tancat de càmeres a les dependències 
policials dificultaria la interposició de denúncies falses per maltractaments o tractes inhumans o 
vexatoris contra els agents de la Policia Local d’Artà, mesura afegida que contribuiria a la garantia del 
bon nom i prestigi d’aquest cos de seguretat i d’ordre públic municipal.  
8. Atès que els darrers esdeveniments ocorreguts a Pollença han creat un clima d’alarma social i, allà 
mateix, han tingut un efecte negatiu en la necessària bona relació entre la Policia Local i els ciutadans.  
9. Atès que, a partir d’aquest fets, l’Equip de Govern ha fet pública la seva intenció d’adoptar mesures 
preventives.  
10. Atès que una d’aquestes mesures preventives contra la tortura, els maltractaments o els tractes 
vexatoris al municipi de Pollença ha estat la instal·lació de càmeres de vídeo a totes les dependències 
dels edificis de la Policia Local d’aquell municipi.  
11. Atès que la moció que presentam pretén contribuir a l'aprofundiment en les garanties dels drets 
humans de les persones, a la transparència de les actuacions policials en matèria de drets humans, 
propiciant el control judicial de l’interrogatori i les retencions policials, tot fent servir mitjans tècnics 
que permetin l’enregistrament en vídeo a les dependències de la Policia Local d’Artà.  
 
Per tot això, aquest regidor presenta al Ple de l’Ajuntament la següent  
 
Proposta d’acord: 
 
1.  L’Ajuntament d’Artà adoptarà  les mesures dirigides a la gravació en vídeo, mitjançant circuit tancat 
de càmeres, de les persones detingudes durant la seva estança les dependències de la Policia Local 
d’Artà, tant als interrogatoris policials com quan es trobin en qualsevol altra dependència sota custòdia 
policial, tot preservant el dret a la intimitat, així com a la posterior entrega d’aquesta al jutge 
d’instrucció corresponent, de manera que l’omissió de la gravació de l’interrogatori impedeixi efectes 
probatoris en qualsevol altra declaració que s’atribueixi al detingut.” 
 
El batle informa que aquest punt no es va informar favorablement en la Comissió Informativa 
d’Urbanisme per manca de quòrum en la votació. A més, diu que l’Equip de Govern votarà en contra 
d’aquesta moció, ja que la Policia Local té tota la seva confiança. No considera necessari aquesta 
instal·lació, més encara quan les dependències de la Policia Local no tenen lloc d’interrogatoris, ja que, 
aquestes funcions, les realitza la Guàrdia Civil. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que votaran en contra de la moció. Opina que la Policia Local, els 
mereix tota la confiança i tot el respecte. A més, diu que no hi ha molt espai per poder tenir gent 
detinguda. Finalment, diu que els agradaria que aquests doblers s’utilitzin per millorar la formació dels 
membres de la Policia Local. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que votaran en contra de la moció. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, també diu que la Policia Local té tota la seva confiança. Opina 
que, si són tan bons professionals, no els importarà aquesta instal·lació. Diu que la Policia Local de 
l’Ajuntament de Pollença és qui ha sol·licitat aquesta instal·lació. En relació a les dependències de la 
Policia Local, proposa la següent esmena: 
 
“Incloure aquest supòsit en el projecte de la construcció de l’edifici de la Policia Local.” 
 
El batle li diu, al portaveu d’EV-ERC, que no hi ha cap projecte de construcció d’un edifici per a la 



Policia Local. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV-ERC ) i 12 vots en contra 
(UM, PSOE, PP i UIA), no resulta aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada pel regidor d’Els Verds-Esquerra d’Artà, relativa 
a la instal·lació de la guarderia municipal —primer cicle d’educació infantil— als baixos de 
propietat municipal de l’IBAVI 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, llegeix la moció que, copiada literalment, diu: 
 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
1. Atès que l’increment de la demanda d’educació infantil ha obligat a instal·lar un aula prefabricada al 
pati del CP Na Caragol.  
2. Atès que l’incompliment dels paràmetres mínims de l’aula anterior, que la instal·lació de la nova aula 
prefabricada no esmena, fa impossible accedir a les subvencions per funcionament que la Conselleria 
d’Educació concedeix anualment a les guarderies que sí els acompleixen, com és el cas de la guarderia 
de la Colònia.  
3. Atès que el CP Na Caragol es troba en una aguda situació de manca d’espai, i que aquesta situació es 
perllongarà fins que s’obrin les noves instal·lacions de primer i segon cicle d’educació infantil.  
4. Atès que aquestes futures instal·lacions difícilment estaran en ús abans de tres anys.  
5. Atès que l’avantprojecte encarregat a l’arquitecte Sr. Andreas Schultz, del qual se’n conserva una 
còpia  als Serveis Educatius Municipals, valorava en uns 220.000 € el cost d’una instal·lació provisional 
d’una línia de 0 a 3 anys als baixos de l’edifici de l’IBAVI, de propietat municipal.  
6. Atès que un projecte d’aquest tipus podria executar-se en aproximadament un trimestre.  
7. Atès que els tècnics de la Conselleria que van visitar el local van confirmar que era tècnicament 
possible instal·lar-hi, de manera provisional i acomplint tots els requisits, una escoleta de primer cicle 
d’educació infantil.  
8. Atès que  una vegada construïda la nova escoleta de 0-6, les instal·lacions provisionals anteriorment 
esmentades podrien tenir un ús públic com a centre d’esplai, o qualsevol altre que determini aquesta 
corporació municipal.  
9. Atès que el servei i les instal·lacions millorarien considerablement respecte a la situació actual, que es 
podria accedir a subvencions per funcionament de la guarderia, així com per a la instal·lació 
provisional, i que tot això suposa un millor ús dels recursos públics, que no pagar lloguers de 
prefabricats.  
 
Aquest regidor proposa al Ple: 
 
1. Encarregar un projecte d’instal·lació d’una escoleta de primer cicle d’Educació Infantil, en la línia de 
l’avantprojecte del Sr. Andreas Schultz, i que consta en els Serveis Educatius Municipals, de 0 a 3 anys. 
 
2. Executar-lo amb la màxima urgència.” 
 
El batle informa que aquest punt no es va informar favorablement en la Comissió Informativa 
d’Urbanisme per manca de quòrum en la votació. 
 
La regidora d’Educació, Sra. Sureda, diu que l’Equip de Govern votarà en contra d’aquesta moció, pels 
motius següents: 
 



- En aquest indret proposat pel portaveu d’EV-ERC, s’ha de traslladar l’arxiu municipal metre es  facin 
les obres de remodelació de l’edifici de Can  Solivelles. 
- El cost de 220.000 € que figura en el punt cinquè de l’exposició de motius de la moció és un cost molt 
elevat en relació al cost de l’aula prefabricada. 
- Aquests espais són específics per a infants, la qual cosa suposa que després no es poden utilitzar. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que ells votaran en contra de la moció. Explica que la instal·lació de 
l’aula prefabricada va tenir el suport dels pares. A més, diu que, com que a la Conselleria d’Educació i 
Cultura els preocupa el tema de les aules prefabricades, el fer de tenir-la és una manera de fer “pressing” 
per a la construcció de l’escoleta, espai de 0 a 6 anys. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, diu, en relació a utilitzar els baixos de l’IBAVI per a arxiu 
municipal, que ha fet una visita i considera que l’espai és suficient. En relació a la pressió per les aules 
prefabricades, diu el portaveu esmentat, que, si no hi ha aula prefabricada, els donaran pressió en 
sol·licitar subvencions per condicionar dit espai. 
 
La primera tinenta de batle, Sra. Servera, diu que els tècnics municipals no tenen clar que es puguin 
utilitzar els baixos de l’IBAVI, ja que no s’acompleix la normativa aplicable a aquest tipus 
d’edificacions, perquè no hi hauria pati. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, diu que s’utilitzaria l’espai públic a l’aire lliure de l’IBAVI, que 
seria una altra obra. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, la qual, per 1 vot a favor (EV-ERC), 10 vots en contra 
(UM, PSOE i UIA) i 2 abstencions (PP), no resulta aprovada per manca de quòrum en la votació. 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció presentada per UIA sobre el Consorci d’Aubarca-Es Verger 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, llegeix la moció presentada, que, copiada literalment, diu: 
 
“Exposició de motius 
 
1. Atès que ja fa temps que per a sol·licitar informació i fer reserves d’estada als diferents refugis de les 
finques públiques d’Aubarca i Es Verger els interessats ho han de fer per telèfon, i que l’única línia 
disponible per aquest afer tan sols estava disponible un parell d’hores al dia i sovint està col·lapsada.  
 
2. Atès que creim que per donar major facilitat als usuaris en general, major transparència i millors 
facilitats per als artanencs, ja que les esmentades finques es troben dins el nostre municipi. 
 
3. Atès que, quan es va posar en marxa l’oficina del Consorci de Finques Públiques, la central de 
reserves i d’informació estava a les dependències que té la Conselleria de Medi Ambient al carrer de 
l’Estel d’Artà. 
 
4. Atès que, des de les passades eleccions municipals i autonòmiques del mes de març, hi ha hagut un 
canvi en els responsables polítics del Govern de les Illes Balears i que, a més, recentment s’ha produït  
el nomenament de la nova gerent del Consorci d’Aubarca i Es Verger. 
 
Per tot això, presentem les següents propostes de  
 



RESOLUCIÓ 
 
1. Instar la Conselleria de Medi Ambient a fer les gestions oportunes perquè la central de reserves 
estigui ubicada a les dependències que té l’esmentada conselleria al municipi d’Artà. 
 
2. Instar la Gerència d’Aubarca i Es Verger que optimitzi al  màxim els recursos tant humans com 
materials de què disposa l’esmentat organisme. 
 
3. Trametre una còpia d’aquest acord a l’Honorable Conseller de Medi Ambient, Miquel Àngel Grimalt, 
i a la gerent del Consorci d’Aubarca i Es Verger, Maria Antònia Sureda Martí.” 
 
La regidora d’UM, Sra. Sureda, exposa que encara no s’ha fet el seu nomenament com a gerent del 
Consorci d’Aubarca i Es Verger, i opina que aquest aspecte s’hauria de llevar de la moció d’UIA. 
 
El batle informa que aquesta moció es va informar favorablement en la Comissió Informativa 
d’Urbanisme. Diu que l’Equip de Govern votarà a favor de la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, diu que ells votaran en contra, que no està d’acord amb la moció pels 
motius següents: 
 
- Per fer la reserva, s’ha de fer per telèfon; però no per a sol·licitar informació. 
- L’horari és de 9 a 14 hores. 
- Si hagués diverses línies de telèfon, caldria la possibilitat que es quedés fora la persona que ha cridat 
primer.  
- La Conselleria té una dependència llogada. 
- En relació al canvi de responsable, diu que, a ell, no se li ha comunicat. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, diu que està a favor de la moció. 
 
El regidor d’UIA, Sr. Obrador, diu que la moció es presenta per tal de millorar el servei de reserves. 
Opina que, ja que els artanencs tenen aquests refugis, han de tenir alguns avantatges. 
 
A continuació, se sotmet a votació la moció, i els reunits acorden, per 11 vots a favor (UM, PSOE, UIA 
i EV-ERC) i 2 vots en contra (PP): 
 
1. Instar la Conselleria de Medi Ambient a fer les gestions oportunes perquè la central de reserves 
estigui ubicada a les dependències que té l’esmentada conselleria al municipi d’Artà. 
 
2. Instar la Gerència d’Aubarca i Es Verger que optimitzi al  màxim els recursos tant humans com 
materials de què disposa l’esmentat organisme. 
 
3. Trametre una còpia d’aquest acord a l’Honorable Conseller de Medi Ambient, Miquel Àngel Grimalt, 
i al futur gerent del Consorci d’Aubarca i Es Verger. 
 
 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 
2007 
 

Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol, agost i setembre de 2007. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 



 
A continuació, el portaveu del PP, Sr. Palmer, presenta al Ple la seva renúncia com a regidor i els 
reunits acorden, per unanimitat, incloure un nou punt en l’ordre del dia. 
 
P1. Renúncia del regidor Bartolomé Palmer Sabater 
 
El portaveu del PP, Sr. Palmer, llegeix el seu escrit de renúncia que, copiat literalment, diu: 
 
“Artà, 21 de setembre de 2007 
 
Per la present jo, Bartolomé Palmer Sabater, amb DNI 41 343 662 N, amb domicili al carrer de Rafel 
Blanes, 110, i amb aquest acte, per motius personals, present la meva renúncia al càrrec de regidor de 
l’Ajuntament d’Artà. 
 
Signat, Bartolomé Palmer Sabater.” 
 
El batle li dóna les gràcies pel servei que ha prestat a aquest poble i li desitja sort. 
 
La primera tinenta de batle, Sra. Servera, li diu que ha estat un plaer compartir amb ell la vida política. 
 
La portaveu d’UIA, Sra. Tous, diu que respecta la seva decisió. Diu que no varen començar molt bé, 
però que ara s’ha reconvertit la seva situació. Li desitja sort i encerts en la seva vida. 
 
El portaveu d’EV-ERC, Sr. Caldentey, li desitja molta sort. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar-se per assabentats de la renúncia presentada pel regidor Bartolomé Palmer Sabater, regidor del 
Partit Popular (PP). 
 
2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central i sol·licitar la tramesa de la credencial del següent 
regidor del Partit Popular (PP). 
 
9. Precs i preguntes 
 
El batle informa que UIA i EV-ERC han presentat escrits de precs i preguntes. 
 
A continuació, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per UIA. 
 
PRECS:  
 
1. Demanam a l’Equip de Govern que posi mesures perquè s’acabi, tot i que sigui de manera 

paulatina, la moda de penjar llençols amb gloses, algunes ben grolleres i, fins i tot, ofensives, per 
tal de “brufar” les noces dels joves artanencs. Aquests llençols suposen donar una imatge no gaire 
bona del poble.  
 

Resposta: Es tendrà en compte. 
 

2. En el mateix sentit, demanam a l’Equip de Govern que posi remei i acabi també amb la moda de 
tirar coets durant tota una setmana per celebrar el casori de dues persones, tal com preveuen les 
ordenances aprovades per aquest Ajuntament.  



 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
PREGUNTES: 
 
1. INTERIOR 

 
1.1. Continuant en el sentit dels precs anteriors, s’han presentat denúncies o queixes pels coets que es 

tiren amb motiu dels esposoris que se celebren a la nostra vila? 
 

Resposta: No. 
 

1.2. Són legals aquestes manifestacions d’alegria? 
 

Resposta: És un costum. 
 

La portaveu d’UIA, Sra. Tous, considera que el batle no li contesta la pregunta. 
 

1.3. Pensen posar-hi remei? 
 

Resposta: No. 
 

1.4. Quin és l’estat en què es troben els parcs infantils d’arreu del municipi. Quines passes s’han fet? 
 

Resposta: Alguns tenen desperfectes. S’estan adobant. 
 
  

2. OBRES 
 

2.1. A l’anterior Ple els regidors d’UIA vàrem demanar a l’Equip de Govern que tengués més esment 
amb l’ocupació de via pública que es fan en l’obres que estan en marxa al poble. Els ciutadans ens 
han fet arribar moltes de queixes, no només d’ocupació de via pública sinó de talls indiscriminats 
de carrers que provoquen, sovint, sovint, embussos. Quines passes s’han fet en aquest sentit? 
 

Resposta: La Policia Local està en contacte amb els responsables de les obres. 
 

2.2. El tema de les senyalitzacions d’ocupació de via pública en obres també preocupa els veïns. Quines 
mesures ha adoptat l’Equip de Govern? 
 

Resposta: Les mateixes. 
 

2.3. Quina ha estat la quantitat que l’Equip de Govern ha recaptat per ocupació de via pública el 2007? 
 

Resposta: Fins al mes de maig, 13.575,50 €, per malaltia. 
 

2.4. Quina va ser la quantitat que l’Ajuntament va recaptar per ocupació de via pública de l’1 de gener 
al 31 de setembre de 2006? 
 

Resposta: 24.830,51 €, tenint en compte que es varen cobrir retards. 
 



2.5. No es va acordar que, ja que el cos de la Policia s’anava completant, es faria més incidència en 
aquest tema? 
 

Resposta: Se’n fa. 
 

2.6. Hem rebut queixes del carrer de la Colònia de Sant Pere. 
 

Resposta: No li ha arribat cap queixa en l’informe de la Policia Local. 
 
 

3. URBANISME 
 

3.1. Quan es contestaran les al·legacions que s’han presentat al Projecte de normes subsidiàries? 
 

Resposta: De seguida que es pugui. 
 

3.2. Quan es contestaran les al·legacions que s’han presentat al Catàleg de béns immobles aprovat al Ple 
de gener de 2007?  
 

Resposta: De seguida que es pugui. 
 

3.3. Hem vist en premsa que hi ha hagut noves del projecte de Boris Becker. Com està en l’actualitat 
aquest expedient? 
 

Resposta: En tràmit d’esmena de deficiències. 
 

3.4. Aquests regidors varen haver de sol·licitar per escrit que s’esbrinàs la situació de l’edificació que es 
fa al carrer de la Mar, 40 i 42, de la Colònia de Sant Pere i que ha envaït la via pública. Ho ha 
justificat alguna de les cinc parts a les quals s’ha notificat la infracció aquestes obres? 
 

Resposta: S’ha retirat l’obra que envaïa la via pública. 
 

3.5.  Si és que sí, què proposen per tal de deixar d’envair aquests habitatges la via pública? 
 
Resposta: Com s’ha dit abans, s’ha retirat. 

 
3.6. L’Ajuntament ha obert un expedient administratiu al polígon 13, parcel·la 118. Aquesta obra afecta 

un monument arqueològic dels més importants de l’illa. S’ha donat trasllat a Patrimoni del Consell 
de Mallorca? 
 

Resposta: No. 
 
3.7. Ha previst aquest expedient la proximitat del monument? 

 
Resposta: L’expedient està en tramitació. Es preveurà en el moment adient. 

 
3.8.  En quin tràmit es troba l’expedient de la Cova del Molí del Turó? 

 
Resposta: Pendent d’informe. 
 
4. POLICIA 



 
4.1. Quin és l’estat en què es troba l’expedient disciplinari de l’excap de la Policia? 

 
Resposta: De quin expedient em parla? 

 
4.2. Quin és l’estat de la qüestió als jutjats? 

 
Resposta: Està en fase de prova. 

 
5. FESTES 

 
5.1. Quines són les aportacions que ha fet la Comissió de Festes al programa de la Fira d’enguany? 

 
Resposta: Cap. 

 
5.2. Quins canvis substancials s’han produït en aquesta Fira? 

 
Resposta: No gaires: el concert de Jaume Anglada de divendres. 

 
5.3. Quina és la valoració que fa l’Equip de Govern de les festes de Sant Salvador? 

 
Resposta: Bona, però hem de seguir fent feina. 

 
5.4. Quina és la despesa que s’hi ha dedicat? 

 
Resposta: 150.000 € pressupostats. 

 
5.5. Quina és la valoració que fa l’Equip de Govern de la Fira d’enguany? 

 
Resposta: Que hem de seguir fent feina. 

 
5.6. Pensa l’Equip de Govern fer-ne una remodelació? 

 
Resposta: Dràstica no, però hem pensat fer canvis en el decurs de la legislatura. 

 
5.7.  Quin és el pressupost de la Fira d’enguany? 

 
Resposta: 17.000 €. 

 
5.8.  Quin va ser el pressupost de la Fira de l’any passat? 

 
Resposta: 17.000 €. 

 
6. OBRES 

 
6.1. Quin és l’estat de les obres del Pla d’obres i serveis? 

 
Resposta: S’estan fent connexions a cada casa. 

 
6.2. Quan té previst l’Equip de Govern acabar aquesta primera fase? 

 



Resposta: Durant els mesos de març i abril de 2008. 
 

6.3. Quan escometrà l’Equip de Govern les següents fases d’aquest Pla d’obres i serveis? 
 

Resposta: A partir de l’any 2009, si pot ser. 
 
 

7. EDUCACIÓ 
 

7.1. S’ha entrevistat l’Equip de Govern amb els responsables de la Conselleria d’Educació i Cultura pel 
tema de l’ampliació de Na Caragol? 
 

Resposta: Sí, ens vàrem entrevistar amb el director general de Planificació i Centres 
 

7.2. Si és que sí, en quins termes va transcórrer l’entrevista? 
 

Resposta: Va ser una presa de contacte després del canvi polític que hi havia hagut dins el Govern. Per 
les dues parts hi ha voluntat de seguir amb la mateixa línia. L’avantprojecte ja està aprovat i es van 
seguint els tràmits per part de la Conselleria per dur endavant el projecte. 

 
7.3. Si és que no, per quan tenen previst tenir aquesta entrevista? 
 
8. TREN 

 
8.1. Els batles de la comarca de Llevant es varen reunir amb el conseller de Mobilitat, Gabriel Vicens, 

per tal d’estudiar el projecte de dur el tren fins a Artà. Quines eren les conclusions que es varen 
extreure d’aquesta reunió? 
 

Resposta: Molt satisfactòria. 
 

8.2. Arribarà el tren d’Artà  a l’Estació? 
 

Resposta: Encara no se sap, esperam la visita del conseller. 
 

8.3. Si és que no, per què? 
 
9. CAN SOLIVELLES 

 
9.1. A la Comissió Informativa de dilluns de la setmana passada es va informar que el Ministeri de 

l’Habitatge havia rebut un projecte bàsic per a la restauració i rehabilitació de Can Solivelles. Quin 
és aquest projecte? 
 

Resposta: Oficines i arxiu municipal 
 

9.2. Segons teníem entès, l’Equip de Govern de la legislatura passada va parlar d’una subvenció que 
havia de donar el Ministeri de l’habitatge de 600.000 euros, per fer la subvenció. Ara sabem que 
encara es troba en fase molt inicial. Com és que encara es parla d’un projecte bàsic? 
 

Resposta: Eren les instruccions rebudes del Ministeri. 
 

10. SES PESQUERES 



 
10.1. Segons hem pogut saber, hi ha hagut un poc de malestar a Ses Pesqueres. Quina informació pot 

aportar al Ple el regidor d’Esports? 
 

Resposta: Dia 12 de setembre em vaig reunir amb la part concessionària i dia 13, amb el Club Futbol. 
Posteriorment, ens vàrem reunir les tres parts implicades i no s’arribà a cap acord. La part 
concessionària va entrar una instància on diu que vol deixar la concessió del bar i, a hores d’ara, s’està 
negociant aquesta rescissió.  

   
11. MEDI AMBIENT 

 
11.1. En quin moment processal es troba el recurs interposat per les Cases de Betlem? 

 
Resposta: No sé de què em parla. 

 
11.2. A quin moment processal es troben els recursos interposats per la illeta del Molí d’En Regalat? 

 
Resposta: No hi ha sentència. 

 
11.3. S’ha reunit l’Equip de Govern amb el conseller de Medi Ambient? 

 
Resposta: No. 

 
11.4. Han sorgit informacions als mitjans de comunicació sobre possibles compres de finques públiques 

per part del Ministeri de Medi Ambient. En concret, han sonat els noms de Sa Canova i des 
Canons. Què n’ha pogut saber l’Equip de Govern? 
 

Resposta: Que és així i que és possible. 
 

11.5. Ens han arribat notícies que, a les Cases de Betlem, hi fan obra. Si és cert, quines obres s’hi 
realitzen?  
 

Resposta: El tancament de la finca. 
 

12. EDUCACIÓ 
 

12.1. Quina valoració fa l’Equip de Govern del començament de curs escolar? 
 

Resposta: De l’Escoleta Municipal de 0-3 anys, consideram que ha començat bé, perquè hem pogut 
donar les places a totes les demandes que s’han fet. 

 
12.2. Quina és la data prevista per acabar les obres de l’IES Llorenç Garcias i Font? 
 
Resposta: En principi està previst que estiguin acabades per al curs escolar 2008/2009. 

 
12.3. Quina ha estat la valoració que ha fet la regidora d’Educació per llevar hores de creueta i de punt 

mallorquí de l’oferta d’Educació d’Adults? 
 

Resposta: S’havien ofert més hores que demandes fetes, comparant informes d’anys anteriors. Es poden 
distribuir les persones en les hores que hi ha actualment. De tota manera, ja quedàrem que, si hi havia 
més demandes, s’augmentarien les hores. 



 
12.4. Existeix la diplomatura de català que demanen en un ban per a un monitor d’Educació d’Adults? 

 
Resposta: No, hi va haver una errada en l’elaboració del ban i s’ha rectificat amb un altre ban demanant 
l’acreditació del primer cicle d’estudis de Filologia Catalana amb un certificat de notes (3r curs 
aprovat). 
 
Seguidament, es llegeix l’escrit de precs i preguntes presentat per EV-ERC. 
 
PRECS 
 
1. Amb l’objectiu de facilitar l’accés a Internet als ciutadans i visitants d’Artà, Els Verds–Esquerra 
sol·liciten a l’Equip de Govern la instal·lació de punts d’accés Wi-Fi gratuïts als edificis o instal·lacions 
municipals, com a mínim als següents: Ajuntament, Teatre, edifici de les escoles velles, policia 
municipal, Sant Salvador, col·legis públics d’Artà i la Colònia, camp de futbol de Ses Pesqueres i 
poliesportius d’Artà i la Colònia, Casal de Joves, biblioteques públiques municipals i aularis de l’Escola 
Municipal de Música (Artà i Colònia). 
 
Resposta: De moment, aquest Equip de Govern no s’ho ha plantejat. Es tendrà en compte. 
 
2. Amb l’objectiu d’embellir l’entrada al nucli urbà de la Colònia de Sant Pere, al principi del carrer 
Major, i de donar-li un mínim de dignitat, així com a la creu de pedra que s’hi troba, bé inventariat en el 
Catàleg de protecció del patrimoni històric inicialment aprovat el passat 30 de gener de 2007, Els 
Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern que iniciï les mínimes tasques de neteja dels matolls i 
males herbes que l’envolten, i que els doni continuïtat. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
3. Atès que durant l’any 2004 es varen dur a terme excavacions a l’Arenalet dels Ermitans.  
 
Atès que, en aquest jaciment, s’hi trobaren fragments de ceràmica incisa campaniforme, d’una antiguitat 
de més de quatre mil anys, la qual cosa indica que aquestes restes arqueològiques podrien considerar-se 
l’edificació més antiga de l’illa de Mallorca.  
 
Atès que els treballs d’excavació varen acabar sense que s’hi duguessin a terme les necessàries tasques 
de consolidació de les restes.  
 
Atès que les restes es troben situades molt a prop de la mar, i que es troben totalment desprotegides dels 
efectes dels temporals.  
 
Atès que les restes tampoc no presenten cap indicatiu ni mesura de protecció contra el pas de les 
persones, que fins i tot hi han arribat a plantar tendes de campanya a damunt, ja que es tracta d’una zona 
de molta circulació cap a la platja.  
 
Atès que aquestes circumstàncies han provocat, als darrers anys, desperfectes considerables, com són la 
desaparició d’algunes de les peces de pedra que conformaven el conjunt  i posen en perill la integritat 
del jaciment. 
 
Atès que aquestes circumstàncies han provocat, als darrers anys, desperfectes considerables, com són la 
desaparició d’algunes de les peces de pedra que conformaven el conjunt. 
 



Els Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que insti el Departament de 
Patrimoni del Consell de Mallorca a una immediata actuació de consolidació i protecció del que queda 
de les restes arqueològiques excavades, així com la seva senyalització per tal que siguin respectades. 
 
Resposta: Ens hem posat en contacte amb el doctor Víctor Guerrero, que ens donarà un informe amb les 
actuacions a fer. 

 
4. Atès que la cova del Turó del Molí de la Colònia, que es troba en el carrer de Sant Mateu, és l’únic 
exemple que queda de cova artificial a Artà.  
 
Atès que es tracta d’un bé inventariat en el Catàleg de protecció del patrimoni històric inicialment 
aprovat el passat 30 de gener de 2007. 
 
Els Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que insti el Departament de 
Patrimoni del Consell de Mallorca a senyalitzar degudament aquest bé patrimonial, i que sigui habilitat 
per rebre visites. 
 
Resposta: Instarem el Consell de Mallorca per si consideren oportú fer aquesta actuació. 

 
5. Per tal d’augmentar la seguretat dels vianants, i en especial la dels infants, Els Verds–Esquerra 
sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que substitueixi el pas incorrectament instal·lat, 
que per un dels seus costats va a desembocar a una illeta de jardí, per un gran pas de vianants elevat a 
tota la zona de carrer compresa entre el carrer de Pere Amorós i el de Gabriel Garau Casellas; així 
mateix, sol·liciten la instal·lació de nous passos elevats en el carrer de Pere Amorós, a l’alçada del 
Poliesportiu i del parc infantil de Na Caragol. 
 
Resposta: Consideram que hi ha 2 passos per als vianants i consideram que són suficients, perquè els 
vianants podem caminar per la voravia. 

 
6. Atès que dia 22 de setembre, Dia sense Cotxes, aquest Ajuntament no va realitzar cap activitat de 
sensibilització amb l’objectiu que la ciutadania artanenca limiti l’ús dels vehicles motoritzats privats.  
 
Atès que és ben palès el malestar per la invasió de vehicles motoritzats sense cap control a la zona de 
vianants del carrer de Ciutat i de la plaça del Conqueridor.  
 
Atès que aquest regidor ha tengut coneixement de maniobres de desinformació i deseducació en contra 
de les restriccions als vehicles motoritzats a la zona de vianants, com ara la recollida de firmes, de les 
quals aquest regidor no ha tengut notícia pública ni oficial. 
 
Els Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que insti els Serveis 
Educatius Municipals a l’elaboració d’una proposta de campanya educativa i divulgativa dels avantatges 
de la reducció i moderació del trànsit motoritzat a les zones de vianants. 
 
Resposta. Es comunicarà als tècnics. 

 
7. Amb l’objectiu d’esmenar la situació de risc dels parcs infantils de la plaça del Progrés, dels Pins i de 
Na Caragol, Els Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que es renovin 
les instal·lacions, que es reposin els jocs desapareguts, que s’adobin o completin els que pertoqui, i que 
es reposi correctament el paviment, que a hores d’ara està deteriorat i mal fixat. 
 
Resposta: S’està fent. 



 
8. Atès que, amb motiu de les obres de renovació de la xarxa d’aigües, mentre els carrers queden tallats 
a la circulació cada pic que les màquines hi fan feina, els camions de recollida de les bosses de rebuig 
tampoc no hi poden circular. 
 
Atès que això provoca interrupcions en el servei que poden durar més d’una setmana. 
 
Atès que, fins ara, no s’ha donat avís d’aquestes circumstàncies i dels seus efectes als veïns afectats. 
 
Atès que tampoc no s’ha proposat ni indicat cap alternativa als veïns per a fer-los més fàcil l’ús del 
servei de recollida d’aquests tipus de fems, com ara indicar quins són els punts de recollida, tant al 
començament com al final del tancament dels carrers, o dotar temporalment de contenidors per a la 
recollida del rebuig els punts estables de contenidors per a la recollida d’envasos, paper i vidre. 
 
Els Verds–Esquerra sol·liciten a l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà que, en el futur, disposi les 
mesures necessàries per possibilitar als veïns dipositar còmodament els fems de rebuig en els rodalies 
de la seva llar, i que se’ls informi totes les vegades que pertoqui. 
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
PREGUNTES: 
 
1. Antenes de telefonia mòbil 
 
L’any 2001, l’Ajuntament en ple es va comprometre, per unanimitat, a la redacció i aprovació d’una 
ordenança municipal per a la instal·lació i ús d’infraestructures per a les telecomunicacions, en 
particular les de telefonia mòbil, i a la suspensió d’atorgament de llicències mentre aquesta normativa 
no fos vigent. A un dels darrer plens ordinaris de la passada legislatura, el llavors regidor d’Obres i 
actual batle, senyor Rafel Gili, es va comprometre a dur endavant els punts anteriorment esmentats. 
Igualment, durant la passada legislatura, ens consta que els anteriors equips de govern han tengut 
contactes amb diferents operadores de telefonia mòbil per tal d’estudiar la possibilitat de traslladar les 
antenes de telefonia mòbil fora del nucli urbà, gestions de les quals els mateixos equips de govern no 
han donat cap informació. Per una altra banda, amb l’inici de la nova legislatura, s’ha creat una 
regidoria totalment nova al nostre consistori, que és la de Telecomunicacions, al càrrec de la qual està el 
regidor Bartomeu Gili. 
 
1.1. S’ha encarregat als tècnics municipals l’inici dels estudis necessaris per a la redacció d’una 
ordenança municipal d’aquest tipus? 
 
Resposta: No. 
 
1.2. S’ha donat alguna llicència d’activitats per a alguna antena de telefonia mòbil? 
 
Resposta: No. 
 
1.3. Quines gestions s’han realitzat, a data d’avui, aquest equip o l’anterior, dirigides a la racionalització 
i possible ubicació de les antenes de telefonia mòbil als espais de titularitat municipal? 
 
Resposta: S’han fet diverses reunions amb les companyies de telefonia mòbil i, de moment, no s’ha 
trobat cap espai adient. 
 



2. Espais naturals protegits del caló dels Ermitans, es Canons i sa Canova 
 
El passat dia 15 de juny, vaig registrar a l’Ajuntament una sol·licitud d’informació sobre la possibilitat 
d’habilitar zones d’aparcament regular propers als esmentats espais, atesa la problemàtica del mal ús 
que alguns ciutadans en fan accedint i estacionant-hi amb el seu vehicle privat. A la instància, 
sol·licitava informació sobre la possibilitat legal d’habilitar aparcaments a determinades parcel·les en 
rústic i solars en urbà, així com sobre els procediments necessaris per a dur-ho a terme, amb l’objectiu, 
per una banda, d’evitar la degradació dels diferents ecosistemes i, per una altra banda, de facilitar un 
accés i aparcament còmodes als usuaris dels nostres espais naturals protegits. Han passat tres mesos i no 
he rebut cap resposta. 
 
2.1. S’ha fet algun estudi de les possibilitats legals sobre la possibilitat d’habilitar aparcaments a les 
parcel·les i solars indicats a la nostra instància, pròxims tots ells als espais naturals protegits al litoral de 
la Colònia? 
 
Resposta: Sí. 
 
2.2. S’ha dut a terme cap gestió amb els propietaris d’aquests espais, per tal d’arribar a un acord de 
venda, lloguer o conveni? 
 
Resposta: Sí. 
 
2.3. Quines mesures s’han dut a terme per tal de garantir la protecció dels esmentats espais contra 
l’accés i l’estacionament de vehicles no autoritzats, fenomen que augmenta any rere any i que 
s’especifica com a infracció en diferents normatives estatals, autonòmiques i municipals? 
 
Resposta: Control i vigilància. 
 
2.4. Hi ha hagut algun contacte amb administracions competents supramunicipals, amb aquest mateix 
objectiu? 
 
Resposta: De moment, no. 
 

3. Rètols informatius al litoral 
 
El passat dia 18 de juliol vaig comunicar a l’Ajuntament el mal estat d’un rètol informatiu instal·lat i 
finançat pel nostre consistori a la zona de Cala Tonó, d’aquells que informen el públic dels valors 
naturals i paisatgístics de l’entorn, així com de les normatives que hi són vigents, entre les quals hi 
figuren les referents a la prohibició de circulació i estacionament de vehicles no autoritzats. Passats 
aquests mesos, no he rebut cap resposta i el rètol continua en molt mal estat, de manera que no s’hi pot 
visualitzar la informació. 
 
3.1. Té intenció aquest Govern de fer un mínim manteniment d’aquestes instal·lacions, que augmenten 
el valor afegit turístic del nostre municipi?                                                                                 
 
Resposta: Sí. 
 
4. Accés, per part d'aquest regidor, a la a la base de dades electrònica i en línia “El consultor de 
los Ayuntamientos” 
 
Dia 18 de juliol vaig sol·licitar accés a la base de dades electrònica i en línia “El consultor de los 



Ayuntamientos”. L’objectiu era poder tenir accés a una molt bona eina d’assessorament jurídic i 
administratiu sense gaire o nul·la despesa econòmica i sense tudadissa d’espai físic i de paper. Passats 
aquests mesos, no he rebut resposta. 
 
4.1. Hi tinc dret, com a regidor d’aquest ajuntament, a obtenir un número d’usuari i una clau d’accés a 
l’esmentada base de dades, finançada pels cabals municipals? 
 
Resposta: Sí. 
 
4.2. Si la resposta és afirmativa, quan se’m faran arribar les dades necessàries per a l’accés a la base de 
dades? 
 
Resposta: S’està estudiant el sistema per poder facilitar-li aquest accés a la base de dades. 
 
5. Estat de conservació de les torres de situació de defensa del litoral de la Colònia de Sant Pere i 
dels nius de metralladora de s'Estanyol i Caloscamps, instal·lacions totes elles inventariades en el 
Catàleg de protecció del patrimoni històric del terme municipal d’Artà aprovat inicialment el 
passat dia 30 de gener de 2007 
 
5.1. Les torres de situació del litoral de la Colònia fa temps que presenten greus símptomes de 
deteriorament, amb el perill d’esfondrament i, fins i tot, de riscs per a les persones. 
 
5.2. S’ha iniciat alguna gestió, amb les administracions competents, per a la seva conservació? 
 
Resposta: Sí. 
 
5.3. En cas afirmatiu, quines? S’ha arribat a algun compromís?  
 
Resposta: Són de competència de l’Estat; ja s’han donat les ordres oportunes, segons ens comunicaren 
la setmana passada. 
 
5.4. A més de les necessàries tasques de conservació, té aquest Govern intenció de donar-los algun ús 
públic? 
 
Resposta: Encara no se sap. 
 
5.5. El mateix s’esdevé amb els nius de metralladora de s’Estanyol i Caloscamps. Encara que el seu 
estat de conservació no és tan lamentable, el cas del niu de s’Estanyol té una problemàtica específica: el 
passat dia 15 de juny vaig registrar a l'Ajuntament una sol·licitud d’inspecció, atès que entenem que 
l’accés a la instal·lació es va tancar i que així roman avui dia amb motiu de l’ampliació dels jardins 
d’uns apartament adjacents.  
 
5.6. Han passat tres mesos i no he rebut cap informació ni resposta al respecte per part de l’Ajuntament. 
Se n’ha aixecat acta d’inspecció? 
 
Resposta: S’està a l’espera dels informes tècnics. 
 
5.7. Consta a l’Ajuntament la possibilitat que hi hagi infracció urbanística? 
 
Resposta: No. 
 



5.8. S’ha incoat algun expedient d’infracció? 
 
Resposta: No. 
 
5.9. A més de les necessàries tasques de conservació i retorn al seu estat original, té aquest Govern  
intenció de donar-los algun ús públic? 
 
Resposta: No. 
 
6. Voravia de l’avinguda de Montferrutx, compresa entre els carrers de Cas Frare i de les 
Roselles 
 
S’observa clarament l’absència de la preceptiva voravia. Per una altra banda, hi havia instal·lada alguna 
senyalització vertical de trànsit que ha desaparegut, segurament per causa d’unes obres recentment 
iniciades al solar adjacent. 
 
6.1. Fa comptes l’Equip de Govern esmenar o fer esmenar aquesta deficiència? 
 
Resposta: Sí. 
 
6.2. Fa comptes l’Equip de Govern tornar-hi a instal·lar la senyalització vertical viària? 
 
Resposta: Sí. 
 
7. Rètols publicitaris en sol rústic 
 
El passat dia 29 de juny vaig comunicar a l’Ajuntament possibles infraccions del PTM i de les 
normatives urbanístiques municipals vigents, relatives a la instal·lació de rètols publicitaris en sòl rústic, 
en concret a les parcel·les 100 i 27 del polígon 3. Passats gairebé tres mesos, no he rebut cap informació 
al respecte. 
 
7.1. Se  n’ha aixecat acta d’inspecció? 
 
Resposta: No. 
 
7.2.Han rebut els responsables de la instal·lació d’aquests rètols alguna autorització municipal, per 
exemple, de la Policia Local?  
 
Resposta: Sí. 
 
7.3. En cas afirmatiu, pot la Policia Local atorgar aquesta classe de permisos? 
 
Resposta: La policia els pot informar. 
 
8. Policia Local 
 
8.1. Ha nomenat el batle un cap de la Policia Local? 
 
Resposta: No, ja n’hi ha un. 
 
8.2. Ha nomenat el batle un segon cap, per a la substitució del primer en cas de vacances, baixes, etc.? 



 
Resposta: No. 
 
9. Fòrum de Participació Ciutadana de la Colònia 
 
El passat mes de novembre, l’anterior batlessa d’Artà, M. Francesca Servera, va “suspendre 
temporalment” el procés de participació ciutadana conegut com a “pressuposts participatius”, procés pel 
qual es varen tirar endavant, per decisió col·lectiva, projectes tan interessants i efectius com la 
instal·lació de passos elevats per a vianants i la redacció d’un avantprojecte de cobertura del 
Poliesportiu. Per una altra banda, entre els compromisos d’UM aquestes passades eleccions, s’hi 
trobava el de recuperar el funcionament d’aquest procés. Al Diario de Mallorca de dia 12 d’agost, es va 
publicar una entrevista al senyor Gili, en la qual aquest declarava:  
 
“[...] no se han parado. Sí que han tenido un paréntesis, pero están vivos. Ahora los reactivamos y 
seguro que los sacamos adelante.”  
 
Atesa l’experiència assolida pels ciutadans de la Colònia, no creim inviable la recuperació del procés de 
participació ciutadana enguany mateix, per a l’elaboració d’una proposta de despesa per a l’any 2008. 
 
9.1. Té intenció l’Equip de Govern de recuperar el procés del Fòrum de Participació Ciutadana de la 
Colònia? 
 
Resposta: Sí. 
 
9.2. En cas afirmatiu, quan? 
 
Resposta: Quant vegem les condicions òptimes. 
 
9.3. Quines gestions consideren engegar en el sentit de modificar els processos de participació ciutadana 
en general, atenent a l’informe de la UIB? 
 
Resposta: S’està fent feina. 
 

10. Setmana de la Mobilitat i Dia sense Cotxes 
 

Aquesta passada setmana va ser la Setmana de la Mobilitat i dia 22, el Dia sense Cotxes. Per una altra 
banda, són ben coneguts els problemes de trànsit al centre dels nostres nuclis urbans i rodalies, amb 
opinions contraposades sobre si s’ha de prioritzar el pas dels cotxes o el de les persones i la seva 
seguretat, per exemple, a la zona de la plaça del Conqueridor i al carrer de Ciutat. 
 
10.1. Quines iniciatives pensa dur a terme l’Equip de Govern per celebrar la Setmana de la Mobilitat o, 
com a mínim, el Dia sense Cotxes, encara que sigui posteriorment? 
 
Resposta: Fa dos anys que no es fa cap activitat per al Dia sense Cotxes, perquè és una acció puntual i 
no funciona com ens agradaria. La intenció és de fer intervencions a llarg termini, com es fa, per 
exemple, amb l’educació vial. 
 
10.2. Té intenció aquest Equip de Govern de retornar la zona anteriorment esmentada al caràcter de de 
vianants, o considera que és millor retornar-hi el trànsit de vehicles? 
 
Resposta: Mai no ha estat exclusivament de vianants. Està bé així, amb el sistema de targetes. 



 
 
11. Agenda Local 21 
 
11.1. En quin estat d’elaboració ha quedat l’Agenda Local 21? 
 
Resposta: Està acabada. Manca la reunió de seguiment. 
 
11.2. Es pensa continuar endavant amb aquest procés? 
 
Resposta: Sí. 
 
12. Mancomunitat de la Comarca de Llevant 

 
Aquest estiu, posteriorment a la formació dels equips de govern dels municipis d’Artà, Capdepera, Sant 
Llorenç i Son Servera, els distints batles han fet declaracions i trobades sobre la conveniència de 
mancomunar distints serveis. 
 
12.1. En quin punt han quedat aquestes converses? 
 
Resposta: Continuen les converses. 
 
12.2. Quins serveis podrien arribar a donar-se de manera mancomunada? 
 
Resposta: S’està estudiant. 
 
13. Catàleg de platges del municipi 

 
Aquest estiu, al mes de juliol, a la platja de sa Canova (coneguda per alguns com Ravena), es varen 
succeir distintes tasques de salvament, afortunadament amb èxit, per part dels serveis de rescat i 
socorrisme de l’Ajuntament de Santa Margalida. Un informe emès el passat dia 14 d’agost per 
l’empresa encarregada del servei de socorrisme (Mar Save, SL) a l’Ajuntament de Santa Margalida, 
explica molt bé el problema. Transcriuré alguns extractes de l’informe:  
 
“[...] La playa donde trabajamos pertenece al Ayuntamiento de Santa Margalida y delimita con el 
Ayuntamiento de Artà, el problema reside en que no hay ningún tipo de delimitación visible y la playa 
tiene varios kilómetros de largo, en todo el largo de la playa se pueden apreciar peligrosas corrientes de 
retorno [...] por lo que [...] peligra bastante la vida de los bañistas. Nuestro servicio para el 
Ayuntamiento de Santa Margalida es cubierto con 2 socorristas que previenen, señalizan las corrientes 
peligrosas y vigilan por la seguridad de los bañistas, pero en la parte del Ayuntamiento de Artà no hay 
ningún tipo de servicio. El problema surge cuando a las 11:30 de la mañana [del dia 29 de juliol] viene 
gente desde la parte de Artà avisando a los S.O.S. de que hay varias personas aproximadamente a 1 km 
en la zona de Artà con problemas en el agua, los S.O.S por supuesto proceden a la carrera y rescate de 
dichas personas en la zona de dichas corrientes dejando su zona de vigilancia, y así se sucede una y otra 
vez [...]. Me gustaría remarcar que estos problemas vienen sucediendo a parte de toda la temporada 
desde hace años atrás, y que no fue este día en concreto, sino que todos los días que tenemos bandera 
roja sufrimos este problema, y lo más grave es que se pueden perder vidas humanas” 
 
La setmana passada, al mateix lloc, va morir un turista de nacionalitat alemanya de 46 anys d’edat.  
 
13.1. Té l’Equip de Govern coneixement de l’opinió al respecte de l’Ajuntament de Santa Margalida, 



expressant d’alguna manera la disconformitat amb el fet que hagin de ser els seus serveis de socors els 
qui es dediquin a salvar banyistes o a esmenar altres incidències dins del territori artanenc? 
 
Resposta: Aquesta platja està catalogada com a de risc baix i, per tant, no tenim cap responsabilitat. 
 
13.2. Quina és la catalogació d’aquesta platja quant al seu risc? 
 
Resposta: De risc baix. 
 
13.3. Considera correcta l’Equip de Govern aquesta catalogació, ateses les incidències i accidents, de 
vegades mortals, que any rere any s’hi esdevenen? 
 
Resposta: Els tècnics són els que fan les valoracions de les platges i la Direcció General d’Emergències 
les accepta o no. 
 
13.4. Si no, per quin motiu està incorrectament catalogada?   
 
Resposta: Ho demani a la Direcció General d’Emergències. 
 
13.5. Quines mesures pensa emprendre l’Equip de Govern per minvar el risc de sa Canova, i per ubicar-
hi instal·lacions i serveis de socors escaients i determinats per la normativa en vigor? 
 
Resposta: Tenim hora el proper dia 5 d’octubre amb la Conselleria d’Interior. 
 
13.6. Considera l’Equip de Govern la possibilitat de signar algun acord de cooperació, per exemple,  
amb l’empresa pública Gestió d’Emergències de les Illes Balears, SA, adscrita i mitjà propi de la 
Conselleria d’Interior, per tal de poder afrontar les despeses que en concepte d’equipament i personal 
originarà una correcta catalogació de les platges del municipi, tenint en compte les peculiaritats de 
l’economia del nostre municipi? 
 
Resposta: Sí, tot depèn de la reunió d’aquest dia. 
 
14. Convocatòria de substitució del tècnic organitzador dels cursos d’adults 
 
14.1. Existeix la titulació que es demana com a requisit a la convocatòria de la substitució del senyor 
Joan Matemales? 
 
Resposta: La plaça de Joan Matamales no ha sortit a cap convocatòria. 
 
14.2. Com es pensa corregir aquesta convocatòria? 
 
15. Educació d’Adults. Cursos d’informàtica 
 
15.1. Per quina raó no s’ofereixen cursos d’ofimàtica amb programari lliure, molt millor i universal? 
 
Resposta: Els tècnics no ho troben adient per ara. A més, el 90 % dels usuaris utilitzen el Windows i els 
seus programes. 
 
16. NS i Catàleg de béns immobles 
 
16.1. Estan informades les al·legacions a aquests documents? 



 
Resposta: S’està fent feina. 
 
16.2. En cas afirmatiu, quan podrem accedir a aquests informes? 
 
Resposta: Quan estiguin informades. 
 
17. Aules prefabricades de l’escola de Na Caragol 
 
17.1. Són edificis de PVC? 
 
Resposta: No. Són les aules que la Conselleria fa servir de manera habitual quan hi ha problemes 
d’espai als col·legis de totes les illes. 
 
17.2. En cas negatiu, quins són els elements amb PVC presents en aquestes aules? 
 
18. Residència 
 
18.1. En quin estat es troba el projecte de reforma de la Residència? 
 
Resposta: Es troba en mans dels arquitectes de s’Institut. 
 
18.2. Quan podrem accedir a la proposta de projecte de reforma? 
 
Resposta: Quan vulguin. La secretària i la gerent del Centre de Dia en tenen una còpia. 
 
18.3.Quan i com es tramitarà la sol·licitud per incrementar el nombre de places assistides i sol·licitar les 
corresponents subvencions?  
 
Resposta: Depenem del projecte tècnic i de tenir les obres executades. 
 
19. Infraccions urbanístiques 
 
19.1. Quins són els expedients d’infracció urbanística amb proposta de demolició i pendents d’acord de 
demolició? (En demanam una relació.) 
 
Resposta: Els faré arribar una relació. 
 
19.2. Quins són els expedients d’infracció urbanística amb acord de demolició aprovat i no executat? 
(En demanam una relació.) 
 
Resposta: Els faré arribar una relació. 
 

20. Conflicte amb el concessionari del bar de Ses Pesqueres 
 
20.1. Quan va tenir el regidor d’Esports notícia del conflicte suscitat entre el concessionari del bar i el 
CF Artà? 
 
Resposta: El conflicte no és entre el concessionari del bar i el CF Artà, sinó amb el marit de la 
concessionària. De tota manera, va ser dia 12 de setembre. 
  



20.2. Quants de dies han estat sense entrenar els nins i nines del futbol base amb motiu d’aquest 
conflicte? 
 
Resposta: Una setmana. 
 
20.3. En quines condicions s’ha rescindit el contracte de la concessió? 
 
Resposta: Com s’ha dit abans, encara s’està negociant. 
 
 
21. Claus de l'Ajuntament 
 
Durant les dues anteriors legislatures, el regidor dels Verds tenia una clau que li permetia accedir a la 
seva bústia i al saló de plenaris. El passat mes de març es va canviar el pany d’accés de la porta 
principal, de manera que aquest regidor no pot accedir ni a la seva bústia ni a la sala de plenaris, 
quedant la resta de dependències tancades. 
 
21.1. Com justifica l’Equip de Govern aquesta restricció? 
 
Resposta: Sempre ha estat així i consideram que pot venir sempre que vulgui dins l’horari d’oficina. 
 

22. Equipament de la Policia Local 
 
El passat dia 12 d’agost, al Diario de Mallorca, va sortir publicada una entrevista a Rafel Gili, batle 
d’Artà, on feia la següent declaració: 
 
“-¿Se han solucionado los problemas que había con la Policía Municipal? 
- Está todo arreglado, por nuestra parte y por la suya. Desde que tenemos el nuevo jefe de Policía se ve 
que en el pueblo hay orden.” 
 
22.1. Ha estat assabentat Rafel Gili de les deficiències en la dotació d’equipament de la Policia Local 
d’Artà? 
 
Resposta: N’estic ben informat. 
 
22.2. Està assabentat el senyor Gili que algunes deficiències en la dotació, com ara el nombre d’aparells 
de ràdio de què es disposa, la necessitat de canvis en la freqüència del sistema de ràdio, o la inexistència 
de mampares de seguretat en almenys un dels vehicles —el que s’hagi de fer servir en casos de detenció 
de persones— poden posar en risc la seguretat dels agents o una bona execució de les seves tasques? 
 
Resposta: No ho entenc així. 
 

23. Protocol d’actuació per a l’eficàcia de la Llei de mesures de protecció integral contra la 
violència de gènere i de l’ordre de protecció de les víctimes de la violència de gènere 
 
23.1. Quins avanços ha hagut en la redacció d’aquest protocol, que és un instrument per a una millor i 
més eficaç col·laboració dels diferents agents implicats en la intervenció sobre les problemàtiques de la 
violència de gènere, en els seus nivells preventiu, de detecció i d’assistència i tractament? 
 
Resposta: Es fan reunions amb la Policia. Totes les ordres d’allunyament i protecció, les passen a la 
Policia Local. 



 
24. Projecte de recuperació de la platja de la Colònia de Sant Pere 
 
24.1. Ha expressat l’Equip de Govern alguna resposta a la sol·licitud d’opinió sobre la documentació 
relativa al projecte esmentat, sol·licitud efectuada per part de la Direcció General de Costes del 
Ministeri de Medi Ambient? 
 
Resposta: Sí, de paraula; varen tenir una reunió amb Costes. 
 
24.2. Si la resposta és afirmativa, quina és l’opinió de l’Equip de Govern al respecte? 
 
Resposta: La proposta núm. 4 era bona. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat: 
1.1. Aprovar l’expedient de sol·licitud de finançament al Consell de Mallorca per a les obres 
esmentades i amb l’ordre de prioritat següent: Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona est del 
carrer de  Santa Margalida i Reforma de la xarxa d’enllumenat públic, zona oest del carrer de Santa 
Margalida, amb uns pressupostos d’execució per contracte de 187.869,13 € i 129.036,35 €, 
respectivament, i demanar la seva inclusió en el Pla d’obres i serveis de l’any 2008. La subvenció total, 
a fons perdut, que se sol·licita s’apuja a un import de 221.833,83 € (70 %), essent l’aportació municipal 
de 95.071,65 € (30 %). 
1.2. Comprometre’s a consignar en el Pressupost de l’exercici de 2008 la quantitat suficient per poder 
executar les obres. 
1.3. Acceptar específicament les normes establertes en la convocatòria del Pla d’obres i serveis de 2008 
i en el Reglament de cooperació municipal del Consell de Mallorca. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Modificar l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament, en la sessió de dia 27 de febrer de 2007, en el 
sentit d’aprovar la posada a disposició, a la Conselleria d’Educació i Cultura, dels terrenys ubicats en el 
polígon 20, parcel·la 120, amb una superfície de 6.750 m2, segons dades cadastrals, de 7.500 m2, segons 
dades registrals, i de 6.784 m2, segons aixecament topogràfic, per dur-hi a terme l’ampliació del CP Na 
Caragol.  
2.2. Trametre aquest acord a la Conselleria d’Educació i Cultura. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de setembre de 2007, referent a la designació de 
les festes locals per a l’any 2008. 
3.2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Treball i Formació de la comunitat autònoma de les Illes 
Balears. 
 
7. Acordar, per 11 vots a favor (UM, PSOE, UIA i EV-ERC) i 2 vots en contra (PP), relativa a la moció 
presentada per UIA sobre el Consorci d’Aubarca-Es Verger: 
7.1. Instar la Conselleria de Medi Ambient a fer les gestions oportunes perquè la central de reserves 
estigui ubicada a les dependències que té l’esmentada conselleria al municipi d’Artà. 
7.2. Instar la Gerència d’Aubarca i Es Verger que optimitzi al  màxim els recursos tant humans com 
materials de què disposa l’esmentat organisme. 
7.3. Trametre una còpia d’aquest acord a l’Honorable Conseller de Medi Ambient, Miquel Àngel 
Grimalt, i al futur gerent del Consorci d’Aubarca i Es Verger. 



 
P1. Acordar, per unanimitat:  
1. Incloure un nou punt en l’ordre del dia, relatiu a la renúncia del regidor Bartolomé Palmer Sabater. 
2. Acordar: 
2.1. Donar-se per assabentats de la renúncia presentada pel regidor Bartolomé Palmer Sabater, regidor 
del Partit Popular (PP). 
2.2. Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central i sol·licitar la tramesa de la credencial del 
següent regidor del Partit Popular (PP). 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


